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Notulen van 
de vergadering gehouden op vrijdag 5 januari 1962 in de 
Tr~veszaal, aangevangen 's morgens om 11 uur en 's middags 

voortgezet 

Aanwezig: De minister-president De Quayen de ministers 
Van Aartsen, Beerman, Klompé, Korthals, Luns, 
De Pous, Toxopeus, Veldkamp, Visser en Zijlstra 
(Afwezig zijn de ministers Cals en Marijnen) 

. 
Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van den Berge (punt 8), Bot (~unt 2a), Van Houten 
(punten 1, 2 en 3), Roolvink (punt 3) en Schmelzer 
(punt 10). 

Secretaris: J.Middelburg 

1. Notulen 15/16 december 1961; naar aanleiding van punt 12: 
Samenwerking EEG-landen op luchtvaartgebied 

Minister Zijlstra vraagt hoe deze zaak inmiddels 
is gelopen. Hij meent, dat als al besprekingen over de Air 
Union plaats vinden men hierbij ook de financiële kant moet 
betrekken en dat dan ook Financiën erin gemoeid moet worden. 
Minister Korthals antwoordt, dat de brief van de KLM, die 
gevraagd zou worden, is ontvangen. Spreker neemt aan, dat 
met Financiën overleg zal worden gepleegd over de vraag hoe 
de zaak tot een goede oplossing kan worden gebracht. 

2. Buitenlands beleid -
~ Nieuw-Guinea (Zie notulen m.r. 3 januari 1962) 

Minister Luns had vorige week de indruk gekregen 
uit mededelingen van de Amerikaanse ambassadeur in Djakarta 
Jones, dat president Soekarno bereid zou zijn tot een gesprek 
met Nederland zonder prealabele voorwaarden. Sindsdien is dit 
niet bevestigd. Uit New-York is bericht ontvangen, dat de 
Indonesische vertegenwoordiger Lapian een boodschap van de 
secretaris-generaal Oe Thant, waarin deze zich bereid ver
klaart als moderator op te treden, niet wil aanvaarden, 
zodat Oe Thant nu dit voorstel niet wilde doorgeven. Spreker 
wil telegrafisch erop aandringen, dat hij dit wel doorgeeft, 
aangezien anders later de Indonesische regering zich erop 
beroept niets te hebben ontvangen. Aan de ambassadeur in 
Washington Van Royen heeft spreker in een telegram gezegd, 
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da t hij aan de Amerikaanse regering moet vragen wapenzendingen 
en militai re hulp aan Indonesië te beëindigen en de verlening 
v an economische hulp opnieuw te bezien. Mocht dit geen resul
t aat h ebb en dan zal spreker overwegen een scherpe protest
nota aan de Verenigde Staten te zenden en ook in de NAVO-raad 
hi ert egenop t e komen. Spreker wijst nog eens op de tweeslach
ti gh eid van de Amerikaanse politiek terzake; de Amerikaanse 
ambassadeur Jones he eft zich in Indonesië scherp tegen Neder
l and gericht, de Amerikaanse ambassadeur in Nederland, die 
maar weinig bij Bui tenlandse Zaken komt, heeft zijn waardering 
uitgesproken voor de waardige verklaring van de minister
president i n de Tweede Kamer. Spreker heeft met nadruk gezegd, 
dat de Amerikaanse re gering a an Indonesië moet laten weten, 
dat geen agressie op Nieuw-Guinea wordt geduld. 

Spreke r is uit de v erschillende berichten tot de 
conclusie gekomen , dat Indonesië zal weigeren te komen tot 
een gesprek met Nederland in aanwezigheid van een derde en 
zonder precondities. Spreker vi ndt, dat het daarom geen zin 
heeft de volgende morgen op dit punt diep er in te gaan. 

De minister-president meent ook, dat alles erop 
wijst, dat - terwijl Nederland t ot h e t uiter s t e is gegaan -
een weigering van Indonesië moet worden ve rwacht . 

Minister De Pous is het wel eens me t de conclus ie 
van de minister-president, dat de regering nu tot h et uiterste 
is gegaan, maar hij meent, dat internat ionaal de s ituati e tot 
grotere duidelijkheid kan komen en dan zal he t gesprek van de 
volgende morgen wel zin hebben. Als de conclusie is , dat 
Nederland tot het uiterste is gegaan en dat Indonesisch ge
weld met geweld zal worden beantwoord, zal men deze ook wel 
naar buiten moeten bekend maken; ook Indonesië zal dan moeten 
weten, dat het zo is. 

Minister Zijlstra is "Begon vorgaàoringon V9:B do 
raad op ~aterdag, maar ie anders genuanooorà dan ministor 
De Pous deed voor het houden van een diepgaande bespreking
Het kabinet heeft behoefte aan een oriëntatie, waarvoor de 
nota van staatssecretaris Bot de gegevens heeft aangedragen. 
Men zal de zaak verder moeten dooranalyseren. Als een Indo
nesische invasie komt, zal men niet alles moeten improviseren. 

Minister Korthals is het met minister Zijlstra eens, 
dat een diepgaande discussie nodig is. De ministers Klompé , 
Veldkamp en Beerman sluiten zich hierbij aan. 

De raad besluit de bespreking over fundamentele , 
punten van deze zaak te houden op zaterdagmorgen 6 j anuar~. 

2 b. EEG-raad inzake overgang naar de tweede etappe 

Minister De Pous deelt mede, dat de Nederlandse 
delegatie tot nu toe bij de onderhandelingen inzake de over
gang naar de tweede etappe van de EEG heeft gehandeld in 
overeenstemming met de instructie (naar bevind van zaken). 

Het heeft ••••• 
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Het heeft hem echter verbaasd, dat naar hij van staatssecre
taris Van Houten vernam, van Duitse zijde klachten over minis
ter Marijnen en hem zijn geuit, nl. dat onvoldoende constr~c
tief aan de onderwerpen in Brussel zou worden meegewerkt. 
Staatssecretaris Van Houten deelt mede, dat hij de vorige dag 
de Duitse ambassadeur Löns bij zich heeft gehad, die kwam 
klagen over beide ministers, vooral over hun houding op 30 
december. Spreker heeft - boos geworden - de Duitse ambassa
deur geantwoord, dat beide ministers grote voorstanders van 
de Europese integratie zijn. Hij heeft eraan toegevoegd, dat 
hijzelf heeft meegemaakt, dat de Duitse voorzitter van de 
EEG-raad zodra Nederlandse of Benelux-bezwaren ter tafel 
kwamen deze systematisch van de tafel heeft geveegd, maar 
bezwaren die van Franse of Italiaanse zijde kwamen breed 
heeft uitgemeten. De Duitse ambassadeur heeft voorts gevraagd 
of niet gevreesd moest worden, dat uitstel van de tweede 
etappe de ~ngelse belangen zou schaden. Spreker heeft geant
woord, dat onze ministers de Nederlandse belangen behartigen 
en dat hij in Parijs heeft meegemaakt, dat de Duitse minister 
Erhardt zich het sterkste heeft verzet tegen het bijtrekken 
van Engeland bij de Europese integratie. Hij heeft de ambas
sadeur gevraagd een en ander aan de Duitse staatssecretaris 
Lahr over te brengen. Minister De Pous deelt mede, dat de 
vorige dag de Duitse voorzitter Müller Armack Nederland bij 
de behandeling van de zuivelzaak uitstekende steun heeft 
gegeven. 

• 

2 c. Hulp aan ontwikkelingslanden (Zie brief van de minister van 
Financiën dd. 9 november 1961) 

Minister Luns deelt mede, dat bij de behandeling 
van zijn begroting in de Tweede Kamer door veel sprekers op 
verhoging van de hulp aan ontwikkelingslanden is aangedrongen. 
Aangezien er nog f 1,5 mln van de zg~. Ruygerspot onbesteed 
is, zou spreker willen antwoorden, dat ook dit nog additioneel 
voor deze hulp bestemd zal worden. Nlinister Zijlstra verwacht, 
dat dit bedrag in de loop van 1962 zeker zal worden verbonden. 
Wûnister Luns zal over dit punt nog maandag met minister Zijlstra 
overleg plegen. 

Minister De Pous meende, dat minister Luns nog een 
beter antwoord kan geven. Er liggen namelijk al geruime t~jd 
voorstellen met betrekking tot de vraag of Nederland bere~d 
is tot deelneming aan een aantal consortia voor onderontw~k
kelde gebieden. Uit politiek oogpunt is het India-consor:lum. 
voor Nederland weinig aantrekkelijk, maar economisch gezlen lS 
het een Nederlands belang om eraan mee te doen. Staatssecre
taris Van Houten is van oordeel, dat men dit consortium nader 
zal moeten bekijken als minister De Pous stelt, dat het een 
zuiver Nederlands belang is om eraan mee te doenj!In het ~~ 
Kamerdebat van de vorige dag heeft het spreker echter getro!!en, 

dat op •.... 
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